

有關恢復面授課堂安排及復課後預防2019冠狀病毒病措施

敬啟者：

教育局於2022年4月11日(星期一)宣布全港學校會按原定計劃，在學校的復活節假期後復課，並按疫情的最新發展趨勢，分階段有序恢復半天面授課堂。本函旨在通知家長有關「恢復面授課堂安排及復課後預防2019冠狀病毒病措施」事宜，敬希各位家長垂注。現把詳情臚列如下：

(一)恢復面授課日期：考慮到各位同學已暫停面授課堂多時，學校亦明白家長十分希望學生有更多面授課堂的安排，不會因為持續抗疫而影響學生學習、阻礙社交及身心發展。校方參照教育局的指引及評估疫情的最新發展，現擬分階段恢復半天面授課堂，有關安排詳情如下：

年級	學習模式	恢復面授課日期
小一至小三	回校面授	● 由5月3日(星期二)起
小四至小六	回校面授	● 由4月25日(星期一)起

(二)上課事宜：

事項	小一至小三	小四及小六
1. 恢復面授課日期	<ul style="list-style-type: none"> ● 由4月21日(星期四)至4月29日(星期五)，繼續在家上ZOOM網課。 ● 由5月3日(星期二)開始回校恢復面授。 	<ul style="list-style-type: none"> ● 由4月21日(星期四)至4月22日(星期五)，繼續在家上ZOOM網課。 ● 由4月25日(星期一)開始回校恢復面授。
2. 上課時間及相關安排	<ul style="list-style-type: none"> ● 恢復面授課堂後，各班上課時間為上午8:00至下午12:30。各班《半天上課時間表》，詳見《學生手冊》第68頁。 ● 各級學生將每天輪流安排到戶外小息，以避免學生又感染的風險。 	
3. 午膳	<ul style="list-style-type: none"> ● 5月3日(星期二)起，午膳供應商將提供午膳餐盒(只提供一款餐盒及另一款供非華語學生選擇的餐盒)予合資格受惠於「在校免費午膳」計劃的學生。請自備保溫飯袋乙個，以便將餐盒帶回家進食。如有任何查詢，請致電2476 2414與黃霏嵐老師聯絡。 	
4. 課後活動、訓練及學習班安排	<ul style="list-style-type: none"> ● 恢復半天面授課堂後，上課日下午的功課輔導班、讀寫小組、情緒輔導小組仍以Zoom形式上課。 ● 校本言語治療及教育心理服務將以面授進行。 ● 個別學生已完成接種兩劑疫苗並超過十四天可恢復參加星期六興趣班及各項訓練，詳情稍後通知。 	
5. 校車	<ul style="list-style-type: none"> ● 請家長自行聯絡保姆車公司覃太:電話-9468 3946，以了解相關安排。 	
6. 校服	<ul style="list-style-type: none"> ● 按《半天上課時間表》穿著整齊夏季校服或學校運動服回校。 	

(三) 課堂安排：

日期及級別	P1	P2	P3	P4	P5	P6
21/4(四)	網課	網課	網課	網課	網課	網課
22/4(五)	網課	網課	網課	網課	網課	網課
25/4(一)	網課	網課	網課	回校面授	回校面授	回校面授
26/4(二)	網課	網課	網課	回校面授	回校面授	回校面授
27/4(三)	網課	網課	網課	回校面授	回校面授	回校面授
28/4(四)	網課	網課	網課	回校面授	回校面授	回校面授
29/4(五)	網課	網課	網課	回校面授	回校面授	回校面授
2/5(一)	勞動節翌日假期					
3/5(二)起全校 恢復面授課堂	回校面授	回校面授	回校面授	回校面授	回校面授	回校面授

備註:如有任何查詢,請致電 2476 2414 與班主任或李玉鳳主任聯絡。

(四) 個人衛生及學校防疫措施：

師生及家長均須注意個人衛生及遵守各防疫措施,以保障個人及他人的健康。現把詳情臚列如下：

各項防疫措施	
1.	<p>(一) 進出校園：</p> <ul style="list-style-type: none">● <u>每天回校前必須完成一次快速抗原測試,結果為陰性方可回校。</u>如測試結果為陽性,不得回校,並應盡快通知學校及留在家中,亦須盡快於24小時內透過「2019 冠狀病毒快速抗原測試陽性結果人士申報系統」(https://www.chp.gov.hk/ratp/)向衛生署申報。● <u>每天檢測後,家長須填妥檢測紀錄表,學生進入校門時讓老師檢查。</u>● <u>若未能及時完成檢測,有關學生不能上課,學校將通知家長,盡快安排該學生回家。</u>● <u>檢測紀錄表可在學校網頁下載或到校領取。如學生首天復課未有檢測紀錄表,家長可在手冊當日的家課表上寫上「檢測結果陰性」並由家長簽署作實。復課第一天,班主任會派發檢測紀錄表,著學生張貼在手冊第64頁。</u>● 所有進入校園人士必須佩戴口罩、量度體溫及用酒精搓手液搓手,方可進入校園。如學生體溫超過攝氏37.5度,學校將安排學生在指定地方稍作休息,約五分鐘後再量度體溫,如仍有發燒,校方將致電通知家長,並請家長到校接回子女。● 如發現學生有呼吸道感染徵狀,請勿返校,並按平日請假辦法通知學校。● 學校要求所有服務學生的員工每天回校前量度體溫及進行快速測試。任何教職員如有發燒,均不可回校。
2.	<p>(二) 為受津貼的學生提供快速抗原測試包：</p> <ul style="list-style-type: none">● 政府為受津貼學生提供快速抗原測試包(包括半/全額書簿津貼或綜援受助學生)。● 小四至小六受津貼學生家長可在4月21-22日上午9時至下午4時到校領取。● 小一至小三受津貼學生家長可在4月27-28日上午9時至下午4時到校領取。● 由於有關快速抗原測試包仍未送到本校,學校現存的數量非常緊絀,回校暫可領取2個測試包,待物資到後會按數量派發給為受津貼的學生。

3.	<p>(三)課堂及小息安排：</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 學生將輪流安排到戶外小息，以減低學生交叉感染的風險。 ● 學生上體育課必須佩戴口罩，同學間保持距離，避免任何身體接觸。如學生因身體有特殊狀況或需要，而不適合佩戴口罩上體育課時，可個別通知體育科老師。 ● 恢復面授課後，學生分組輪流在電腦室上課，惟學生上課後，會隨即以75%濃度酒精消毒電腦設備。 ● 恢復面授課後不會安排學生在音樂課吹奏樂器或需要學生接觸同一樂器的活動，以減低病毒傳播的機會。
4.	<p>(四)放學安排：</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 放學時採用「雨天放學方法」安排老師帶領學生自行放學。 ● 政府「疫苗通行證」由2月24日起實施，所有訪客包括家長，除獲豁免人士外，必須使用「安心出行」及至少已接種第一劑2019冠狀病毒病疫苗，才可進入學校。如家長未能出示疫苗的紀錄，必須在校門外等候，由學校職員通傳。 ● <u>凡家長接進入校園接回子女(必須佩戴口罩、使用安心出行及符合疫苗接種要求)。為配合以上安排，避免人流聚集，放學期間，家長須從正門(A閘門)進入校園，由側門(B閘門)離開。</u> ● 獲豁免使用「安心出行」人士進入校園時，須填寫表格及出示接種疫苗的紀錄。 https://www.coronavirus.gov.hk/chi/social_distancing-faq.html#FAQB5 ● 保姆車按時以1:99的份量稀釋漂白水消毒及清潔車廂及座位。保持車廂空氣流通，時刻保持有足夠新鮮空氣供應車廂，在安全及可行的情況下，打開車廂的窗戶。保姆將盡量使用車廂空間，在可行的情況下讓學生分散而坐。
5.	<p>(五)校園消毒及清潔：</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 恢復面授課前後，校方亦會加緊清潔校園，並以1:49的份量稀釋漂白水加強清潔課室及校內公眾地方，以確保環境清潔衛生。 ● 學校大門、全校課室及特別室門外已鋪設消毒地墊，而校內學生及教職員使用的各室別亦增設空氣淨化器。
6.	<p>(六)學生個人衛生：</p> <ul style="list-style-type: none"> ● 學校大堂及各課室放置酒精搓手液供師生使用，男女洗手間則提供洗手液及即棄抹手紙供師生使用。 ● 欲知更多有關新型冠狀病毒病資訊，請瀏覽衛生防護中心網頁： http://www.chp.gov.hk

為確保學生之健康衛生，本校特別加強校園的消毒與清潔，祈各位家長亦能與本校合作，讓我們早日走出疫情陰霾，師生及家長都儘快回復正常健康的生活。請各位家長繼續密切留意教育局及學校公布之最新消息。如有任何查詢，請致電 2476 2414 與班主任或何詠深副校長聯絡。

此致

貴家長



校長曾卓龍謹啟

二零二二年四月十四日

(此通告不設回條部分)

Face-To-Face Class Arrangements and Precautionary Measures to Prevent COVID-19
after Class Resumption

Dear Parents/Guardians,

The Education Bureau announced on 11th April, 2022 (Monday) that all schools in Hong Kong will resume classes after the Easter holidays as originally planned, and resume half-day face-to-face classes in stages in accordance with the latest development trend of the epidemic. We would like to inform parents about the 'Face-To-Face Class Arrangements and Precautionary Measures to Prevent COVID-19 after Class Resumption'. Details are listed as follows:

- (1) Date of face-to-face class resumption: Taking into consideration that all students have suspended face-to-face classes for a period and parents hope that more face-to-face classes can be arranged by school, so that students' learning, social and physical development will not be affected. Our school has followed the guidelines of the Education Bureau and assessed the latest development of the epidemic. It is now planned to **resume half-day face-to-face classes in stages**. Details of the arrangements are as follows:

Class level	Mode of learning	Date of face-to-face class resumption
P.1 – P.3	Return to school (face-to-face classes)	● Starting from May 3 (Tuesday).
P.4 – P.6	Return to school (face-to-face classes)	● Starting from April 25 (Monday).

- (2) Lessons arrangement:

	Details	P.1 - P.3	P.4 – P.6
1.	Date of face-to-face class resumption	<ul style="list-style-type: none"> ● From April 21 (Thursday) to April 29 (Friday), classes will still be conducted through Zoom. ● Face-to-face classes will be resumed from May 3 (Tuesday). 	<ul style="list-style-type: none"> ● From April 21 (Thursday) to April 22 (Friday), classes will still be conducted through Zoom. ● Face-to-face classes will be resumed from April 25 (Monday).
2.	Lessons arrangement (Refer to the timetable of each class)	<ul style="list-style-type: none"> ● After face-to-face class resumption, the class schedule is from 8:00 am to 12:30 pm. Please refer to 'Half Day Timetable For Face-to-Face Classes' of each class on Student Handbook P.68. ● Classes will take turns to have the recess outside the classroom to avoid the risk of cross-infection. 	
3.	Lunch	<ul style="list-style-type: none"> ● Starting from May 3 (Tuesday), lunch suppliers will provide lunch (only one type of lunch and the other type for NCS students) for the students who are eligible to benefit from the "Free Lunch at School" Program. Eligible students please bring an insulated lunch bag and bring their lunch boxes home to eat. For any enquiries, please contact Ms Wong Fei Lam at 2476 2414. 	

4.	Arrangements on after school activities, trainings and remedial classes	<ul style="list-style-type: none"> ● After resumption of half-day face-to-face classes, after school remedial classes, dyslexia group, emotional counseling group will still be conducted through Zoom. ● School-based speech therapy and educational psychology services will be conducted through face-to-face. ● Individual students who have completed two doses of vaccine for more than 14 days can resume participating in Saturday interest classes and various trainings. Details will be notified later.
5.	School bus	<ul style="list-style-type: none"> ● For the school bus service, parents are requested to contact Mrs. Chum (The school bus nanny) (Tel no.: 9468 3946) for related arrangements.
6.	School uniform	<ul style="list-style-type: none"> ● According to 'Half Day Timetable For Face-to-Face Classes' of each class, wear tidy summer uniform or PE uniform to return to school.

(3) Class arrangements:

Date & Levels	P.1	P.2	P.3	P.4	P.5	P.6
April 21 (Thur)	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom
April 22 (Fri)	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom	Zoom
April 25 (Mon)	Zoom	Zoom	Zoom	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes
April 26 (Tue)	Zoom	Zoom	Zoom	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes
April 27 (Wed)	Zoom	Zoom	Zoom	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes
April 28 (Thur)	Zoom	Zoom	Zoom	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes
April 29 (Fri)	Zoom	Zoom	Zoom	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes
May 2 (Mon)	Holiday after Labour Day					
Starting from May 3 (Tue), all levels will resume to 'face-to-face classes'.	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes	Face-to-Face Classes

Remarks:

- For any enquiries, please contact the class teacher or Ms Li Yuk Fung at 2476 2414.

(4) Personal hygiene and our school precautionary measures:

Teachers, students and parents must be aware of personal hygiene and follow the precautionary measures to safeguard the health of individuals and others. The details are listed as follows:

Precautionary measures	
1.	<p>(1) Enter our school :</p> <ul style="list-style-type: none">● <u>Every day, a one-time rapid antigen test (RAT) must be completed and the result must be negative before returning to school.</u> If the test result is positive, you are not allowed to go back to school, and you should notify the school as soon as possible and stay at home. You must also report to the Department of Health through the "2019 Rapid Antigen Test Positive Results Reporting System" (https://www.chp.gov.hk/ratp/) .● <u>After the daily rapid antigen test, parents must fill in the test record form for checking when the student enters the school gate.</u>● <u>If the test is not completed in time, the student cannot attend class. Our school will then notify the parents and arrange the student to go home as soon as possible.</u>● <u>The test record form can be downloaded from the school website or collected at the school. If the student does not have a test record sheet on the first day of class resumption, parents can write "negative test result" with Parent's Signature in the Student Handbook. On the first day of the class resumption, the class teacher will distribute the test record form, which will be stuck on Student Handbook on Page 64 by the students.</u>● All people who enter our school must wear masks, take body temperature, and rub their hands with alcohol-based hand sanitizers before entering our school. If the student's temperature exceeds 37.5°C, our school will arrange the student to take a break at the designated place, and then measure the temperature after about five minutes. If the student still has a fever, we will inform the parents and ask them to pick up their child.● If the student has symptoms of respiratory infection, please do not return to school, and notify the school according to the usual sick leave method.● Our school requires all employees who serve our students to take body temperature and do the rapid antigen test (RAT) every day before returning to school. Any school staff who has a fever cannot return to school.
2.	<p>(2) Rapid Antigen Test (RAT) Kits Available for Subsidized Students:</p> <ul style="list-style-type: none">● The government provides rapid antigen test kits for subsidized students (including half/full financial assistance recipient students).● Parents of P.4 to P.6 students receiving subsidies can collect the RAT Kits at school from 9:00 am to 4:00 pm on April 21 or April 22.● Parents of P.1 to P.3 students receiving subsidies can collect the RAT Kits at school from 9:00 am to 4:00 pm on April 27 or April 28.● Since the rapid antigen test kits have not yet been delivered to the school, our school only has a very limited number of test kits. When you return to school, you can receive 2 test kits for the time being. When the supplies arrive, the kits will be distributed to the subsidized students.

3.	<p>(3) Lessons and recess arrangement:</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Classes will take turns to have the recess outside the classroom to avoid the risk of cross-infection. ● Students must wear masks in PE lessons, keep distance between classmates, and avoid any physical contact. If students are not suitable for wearing face masks in PE lessons due to special physical conditions or needs, they can notify the PE teacher individually. ● After the class resumption, students will take turns to have Computer Studies lessons in the computer room. The computer equipment will be disinfected and cleaned by 75% alcohol immediately after class. ● After the class resumption, students will not be arranged to play any wind musical instruments in Music lessons or activities that require students to be exposed to common musical instruments to reduce the the risk of viral transmission through droplets.
4.	<p>(4) Leave school arrangement :</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Use ‘Leave School Method on Rainy Days’. Teachers will lead the students who leave by themselves. ● Starting from February 24, all visitors including parents (except for students) are required to use the mobile application ‘LeaveHomeSafe’ and present vaccination records of at least the first dose of COVID-19 vaccine prior to their entry into our school campus. If parents cannot present the vaccination record, they should wait at the entrance. Our school will send staff to the school’s entrance to handle relevant matters. ● <u>When parents pick up their children at school, they must wear masks, use ‘LeaveHomeSafe’ and meet vaccination requirements. In order to co-ordinate with the above arrangements and avoid crowds, during the dismissal period, parents must enter the school through the main gate (Gate A) and leave through the side gate (Gate B).</u> ● For those who get exemption from ‘LeaveHomeSafe’, they are required to fill in a form and present the vaccination record. https://www.coronavirus.gov.hk/chi/social_distancing-faq.html#FAQB5 ● The school bus nanny will regularly disinfect and clean the school bus and the seat with 1 in 99 diluted household bleach. In order to enhance air flow, enough fresh air will always be kept to supply the carriage, and open the windows of the school bus when it is safe and feasible. The nanny will try to use the school bus space as much as possible, and let the students sit apart if it is feasible.
5.	<p>(5) Disinfection and cleaning of our school :</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Before and after the class resumption, all areas at school will be disinfected and cleaned by 1:49 ratio of bleach. ● Disinfection mats have been laid at the school gates, outside the doors of classrooms and special rooms. Air purifiers have been installed in the classrooms and special rooms.
6.	<p>(6) Student Personal hygiene :</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Alcohol-based hand sanitizers will be placed in the school lobby and classrooms for teachers and students to use. Hand sanitizer and disposable wipes will be provided in Men's and women's toilets for teachers and students to use. ● For more information on coronavirus disease, please visit the website of the CHP (http://www.chp.gov.hk).

In order to safeguard the health of our students, we will enhance the disinfection and cleaning of our school. We sincerely request all parents to cooperate with us to curb the spread of infectious diseases. Parents are requested to pay attention to the most updated information announced by the EDB. If you have any enquiries, please contact the class teacher or our vice principal, Ms Ho Wing Sum at 2476 2414.

Yours sincerely,



Mr. Tsang Cheuk Lung
Principal

(This E-notice does not have a reply slip part)

錦田公立蒙養學校 KAM TIN MUNG YEUNG PUBLIC SCHOOL

快速測試結果及體溫記錄

The record of Rapid Antigen Test result and body temperature

日期 Date	體溫 Temperature	快速測試 RAT	家長簽署 Signature
25/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
26/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
27/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
28/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
29/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
30/4/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
3/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
4/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
5/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
6/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
7/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
10/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
11/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
12/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
13/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
14/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
16/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
17/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
18/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
19/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
20/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
21/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
23/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
24/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
25/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
26/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
27/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
28/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
30/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	
31/5/2022	°F/°C	陰性 Negative / 陽性 Positive	